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Protokół Nr XXXl/09 
z XXXI Sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego 

odbytej w dniu 29 czerwca 2009 roku 
w Starostwie Powiatowym w Krośnie, ul. Bieszczadzka 1 

rozpoczętej o godz. 1 O.OO a zakończonej o 13.30. 

Sesję otworzył i obrady prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Krośnieńskiego 

Kazimierz Krężałek. 
Sesję protokołowała Sylwia Gardziel. 
W obradach udział wzięło 23 Radnych wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w obradach udział wzięli: 
1. Andrzej Guzik - Wicestarosta Krośnieński. 
2. Jan Pelczar - Dyrektor - Etatowy Członek Zarządu Powiatu. 
3. Zdzisława Żywiec - Sekretarz Powiatu. 
4. Krystyna Kasza- Skarbnik Powiatu. 
5. Teresa Leśniak - Dyrektor uraz Marek Bobusia - Instruktor w Krośnieilskiej Bibliotece 

Publicznej w Krośnie. 
6. Anna Dybalska - Guzik - Dyrektor SPZOS w Krośnie. 
7. Maria Kaczor - Główna Księgowa w SPPR w Krośnie. 
8. Tadeusz Majchrowicz - Radny Województwa Podkarpackiego. 
9. Naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego w Krośnie. 
10. Media. 

Przewodniczący Rady Powiatu powitał zaproszonych gości. Radnych, a następnie na podstawie 
listy obecności - /zał. Nr li-stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu \.Vyjaśnił nieobecność Starosty Krośnieńskiego \\ obradach XXXI 
sesji, ze względu na ważne spotkanie z Marszałkiem Województwa Podkarpackiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał o uwagi do protokołu z XXX Sesji Rady Powiatu 
Krośnieńskiego. 

Radni nie wnieśli uwag oraz przyjęli protokół jednomyślnie. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił porządek sesji oraz poprosił Radnych o wniesienie 
ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Wicestarosta wystąpił z wnioskiem o dodanie w punkcie 9 c) porządku obrad dot. zmian 
w budżecie Powiatu Krośnieilskiego zapisu ,,z autopoprawką Zarządu Powiatu"'. 

Z kolei Przewodniczący Rady Powiatu wnioskował o poszerzenie porządku obrad 
c punk 9 e) dot. podjęcia uchwały w sprawie skargi na działalność Starosty Krośnieil.skiego. 

Porządek obrad ze zmianami został przyjęty jednomyślnie. 

Realizując punkt 5 porządku obrad - informację na temat działalności oraz problemów Bibliotek 
Publicznych Powiatu Krośnieńskiego w 2008 roku przedstawiła Pani Teresa Leśniak - Dyrektor 
Krośnieńskiej Biblioteki Publicznej w Krośnie /zal. Nr 2/. Podjęła temat pomocy udzielonej przez 
Wójta Gminy Korczyna w kwestii modernizacji biblioteki w Korczynie oraz powiększenia lokalu. 

Następnie Pan Stanisław Józefczyk podziękował Pani Teresie Leśniak za przyjęcie zaproszenia 
na obrady XXXI sesji. Nawiązał do kwestii zw. z liczbą czytelników w Gminie Dukla oraz dodał, 
iż osobiście uważa, że likwidacja gminnych bibliotek w Dukli byłą decyzją niesłuszną, a także 



zasugerował przekazanie danych przedstawionych przez Panią Dyrektor dot. wskaźników 

czytelników do poszczególnych gmin powiatu krośnieńskiego. 

Pani Teresa Leśniak poinformowała, iż w tej kwestii niestety nie są to już kompetencje KBP, lecz 
samorządu. Zaprosiła wszystkich zgromadzonych do uczestnictwa w wernisażach, wystawach 
oraz spotkaniach autorskich organizowanych w Krośnieńskiej Bibliotece Publicznej, a także do 
odbycia posiedzenia Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. Na zakończenie 

poinformowała o zamiarze tworzenia biblioteki cyfrowej. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował Pani Teresie Leśniak za przedstawienie tematu. 

W kolejnym punkcie 6 porządku obrad - sprawozdanie z działalności samodzielnych publicznych 
zakładów opieki zdrowotnej za 2008 rok przedstawili w następującej kolejności: 

1. Pani Maria Kaczor - Główna Księgowa w Samodzielnym Publicznym Pogotowiu 
Ratunkowym w Krośnie, która poinformował o przychodach jednostki w kwocie 6 mln 877 tys. 
zł, kosztach 6 mln 876 tys. zł, zysku osiągniętym za 2008 rok w kwocie 2 tys. zł, stanie 
zobowiązań - 603 tys. zł, stanie należności 231 tys. zł, pozostałych innych środkach na rachunku 
bankowym - 757 tys. zł, o zakupie 2-ch karetek pogotowia ratunkowego. Podziękowania złożyła 
na ręce Przewodniczącego Rady Powiatu za pomoc finansową w kwocie 1 OO tys. zł udzieloną na 
utworzenie Pogotowia Stomatologicznego, z usług którego korzystają pacjenci nie tylko z terenu 
powiatu krośnieńskiego. Dodała także, że od 1 stycznia 2009 roku pracownikom SPPR w Krośnie 
zostało zwiększone wynagrodzenie. 

Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił uwagę, iż utworzenie Pogotowia Stomatologicznego to 
efekt starań samorządu powiatowego trzech kadencji. 

Następnie głos zabrała Pani Anna Dybalska - Guzik - Dyrektor Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Stomatologicznej w Krośnie. Poinformowała o liczbie osób leczonych w paradni, 
zysku osiągniętym za 2008 rok - 162 tys. zł, wydatkowanych środkach na zakup sprzętu 

medycznego w kwocie - 85 tys. zł. Poinformowała również o kwocie ok. 636 tys. zł 

przeznaczonej - na wynagrodzenie pracowników oraz na nagrody z tytułu wykonania usług. 

Przystępując do realizacji punktu 7 porządku obrad - informację z działalności Zarządu oraz 
realizacji uchwał Rady Powiatu i uchwał Zarządu Powiatu przedstawił Wicestarosta /zal. Nr 3/. 

Punkt 8 porządku obrad - interpelacje i zapytania - głos zabrał Pan Edward Nowak - Radny 
Powiatu Krośnieńskiego, który podjął następujące tematy: 
- skierował podziękowania dla Dyrektora - Etatowego Członka Zarządu Powiatu i Kierownika 

Powiatowego Zarządu Dróg w Krośnie za szybką reakcję i udrożnienie przepustu, który 
był powodem podtopień w miejscowości Chlebna (chodzi o drogę przy Domu Ludowym), 
ustawienia tablic informujących o nazwie miejscowości - Poręby (wraz ze wskazaniem 
dojazdu) oraz Chlebna. 
złożył podziękowania za wykonanie nawierzchni drogi powiatowej w Potoku oraz zwrócił się 
z prośbą w imieniu mieszkańców miejscowości Potok o odmulenie rowów i zebranie poboczy 
na wspomnianej drodze, 
nawiązał do remontu drogi w miejscowości Jedlicze i wnioskował o popraw1eme 

oznakowania (znakami poziomymi), gdyż powoduje ono utrudnienie ruchu oraz 
notoryczne łamanie przepisów ruchu drogowego, 
poprosił o informację o stanie wód w powiecie krośnieńskim (w związku z sytuacją 
powodziową). 

Następnie Pani Teresa Suska poinformowała, iż uczestniczyła w obradach przedostatniej sesji 
Rady Gminy Jedlicze oraz podjęła temat możliwości zakupu przez Powiat farby na pomalowanie 
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mostu znajdującego się pomiędzy miejscowościami Jedlicze - Żarnowiec. a także zwróciła się 
z prośbą o zebranie poboczy w miejscowości Jedlicze. 

Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał o wyścigu kolarskim w dniu 2 lipca 2009 roku oraz 
zwrócił uwagę na dziury występujące w ciągu dróg powiatowych (w Gminie Chorkówka) - na 
terasie wyścigu. 

Pan Jan Białas nawiązał do swojej wypowiedzi z sesji w Rzepniku dot. oznakowania dróg przy 
Zamku w Odrzykoniu, podziękował za pismo Starosty skierowane do Wójta Gminy Korczyna 
w przedmiotowej sprawie. Zapytał również co Starosta miał na myśli pisząc cytuję: 

„zwracam się z prośbą o spowodowanie ustawienia przez właściciela tego obiektu stosownego 
oznakowania w ciągu dojazdowych dróg publicznych do zamku na terenie powiatu 
krośnieńskiego, a w szczególności na terenie gminy Korczyna". 

Przystępując do realizacji punktu 9 a) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmian 
w statucie Powiatu Krośnieńskiego - projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Powiatu. 

Poinformowała, iż proponowane zmiany statutu Powiatu Krośnieńskiego mają na celu 
dostosowanie jego zapisów do aktualnego brzmienia ustawy o samorządzie powiatowym - § 1 pkt 
1 lit. b i c oraz pkt 2 oraz wynikają z ustawy z 21 listopada 2008 roku o pracownikach 
samorządowych § 1 pkt 1 lit. a i pkt 3 (zmiana statusu Sekretarza Powiatu) oraz w związku ze 
zmianami regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Krośnie wprowadzonymi 
uchwalą Rady Powiatu Krośnieńskiego Nr Vl/50/07 - § 1 pkt 4 (utworzenie Biura Obsługi Rady 
i Zarządu Powiatu). 
Dodała, iż zmienił się tryb nawiązywania stosunku pracy z Sekretarzem Powiatu, który wg 
nowych przepisów zostaje zatrudmony na umowę o pracę, a nie jak to miało miejsce to tej pory -
powoływany przez Radę Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Statutowej przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXI/238/09 w sprawie zmian 
w statucie Powiatu Krośnieńskiego /zał. Nr 4/. 

W kolejnym 9 b) punkcie porządku obrad - podjęcie uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 
regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Krośnie - projekt uchwały przedstawiła 
Sekretarz Powiatu. 

Poinformowała, iż projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 
organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Krośnie ma na celu dostosowanie zapisów 
regulaminu organizacyjnego do aktualnych przepisów ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. 
o pracownikach samorządowych oraz innych przepisów prawa materialnego regulujących zadania 
samorządu powiatowego wykonywane przez starostwo powiatowe. 

Na mocy art. 58 ustawy o pracownikach samorządowych ustawodawca zobowiązał m.in. 
starostwa powiatowe do dostosowania swoich statutów i regulaminów do zmian wynikających 
z ustawy o pracownikach samorządowych w terminie 6 miesięcy od dnia wejścia w życie ustawy 
tj. do 30 czerwca 2009 r. 

Następnie Sekretarz Powiatu przedstawiła zmiany regulaminu organizacyjnego wynikające z: 
- ustawy o pracownikach samorządowych dot. m.in. statusu Sekretarza Powiatu oraz 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów- dot§ 1pkt7, 2, 4, 6 lit. b oraz pkt 13 oraz§ 2, 
- nowelizacji przepisów wprowadzonych ustawą z dnia 24 sierpnia 2007 r. o zmianie ustawy 

o gospodarce nieruchomościami oraz o zmianie niektórych innych ustaw - dot. § 1 pkt 10, 
- nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela - dot. 8 lit a tiret 1 i 2, 
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- ustawy o ochronie przeciwpożarowej - dot § I pkt 14, 
- zmiany zapisów ustawy prawo o ruchu drogowym oraz ustawy o transporcie drogowym - dot. 

§ 1 pkt 9. 

Zmiany regulaminu określone projektem dot. również precyzyjnego określenia niektórych zadań 
w komórkach organizacyjnych: 

- § 1 pkt 7 - dot. zadań Wydziału Finansowego. 
- § 1 pkt 8 tiret 3 dot. uszczegółowienia zadań Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych 

z zakresu oświaty - związanych z ich aspektem finansowym. 
- § 1 pkt 5 - dot. obowiązku stosowania przez komórki organizacyjne przy załatwianiu spraw 

systemu „elektronicznego obiegu dokumentów". 
- § 1 pkt 1 O lit. e - dot. Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. 
- § 1 pkt 11 )- dot. Wydziału Środowiska i Rolnictwa. 

a także zmian organizacyjnych tj.: 

- przeniesienia zadań z zakresu promocji kultury. określonych dotychczasowym regulaminem 
w zadaniach Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych do Biura Promocji i Rozwoju - § 1 pkt 8 
lit. b, 

- włączenia stanowiska Rzecznika Prasowego Starostwa w strukturę Biura Promocji i Rozwoju -
§ 1pkt3, 12 i 15. 

Dodała również, że zmianie uległy kompetencje Przewodniczącego Rady Powiatu. które zostały 
ograniczone do nawiązywania i rozwiązywania stosunku pracy ze Starostą. natomiast inne 
czynności w stosunku do Starosty zostały powierzone Sekretarzowi Powiatu. 

Każdy pracownik, który zostanie zatrudniony po raz pierwszy w administracji puhlicznej będzie 
musiał odbyć służbę przygotowawczą oraz złożyć ślubowanie. 

Przewodniczący Komisji Statutowej przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Następnie Pan Lesław Niemczyk zwrócił uwagę na bardzo dobre rozwiązanie określenia zadań 
i kompetencji Wydziału Finansowego. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXl/239/09 zmieniającej uchwałę 
w sprawie regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Krośnie /zał. Nr 5/. 

Przewodniczący Rady Powiatu o godz. 11.35 ogłosił dziesięciominutową przerwę. 
Po wznowieniu obrad o godz. 11.50 przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

W punkcie 9 c) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Krośnieńskiego na 2009 rok z „autopoprawką Zarządu Powiatu" - projekt uchwały przedstawiła 
Skarbnik Powiatu. 

Poinformowała, iż dochody Powiatu zostają zwiększone ogółem o kwotę 812. 921 zł. 

Źródłami zwiększenia są dochody bieżące z tytułu: 
• odsetek od środków na rachunkach bankowych. 
• zwrotu podatku VAT i refundacji wynagrodzeń z PUP i służby zastępczej. 
• dotacje rozwojowe na realizację projektów w ramach programu Kapitał Ludzki przez ZSZ 
w Jedliczu i Iwoniczu w zakresie podnoszenia poziomu aktywności zawodowej mieszkańców 
gminy Iwonicz Zdrój i Jedlicze. 

Dochody majątkowe pochodzą: 
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• z pomocy finansowej udzielonej przez Województwo Podkarpackie na budowę obiektu 
sportowego „Moje Boisko - Orlik 2012,. w kwocie 306.000 zł, 

• z dotacji na dofinansowanie zadań własnych Powiatu również w kwocie 306.000 zł. 

W planie wydatków Zarząd Powiatu zaproponował zmiany polegające na : 
a) zmmeJszeniu planu wydatków majątkowych o kwotę 225.000 zł (w związku 

z przeprowadzonym przetargiem na budowę boiska „Orlik 2012" i ustaleniem wartości 
zadania po przetargu w kwocie ogółem 975.000 zł - tj. roboty budowlane. nadzór inwestorski 
i dokumentacja techniczna. Dodała również. iż w związku z protestami firm uczestniczących 
w przetargu wartość zadania może ulec zmianie, 

b) zmniejszeniu wydatków na następujące zadania: 

wykonanie instalacji gaszenia w serwerowni i modernizacja sali 308 w kwocie ogółem 
61.060 zł. Wspomnianą kwotę planuje się przeznaczyć na zadanie zw. z modernizacją 
dźwigów osobowych w Starostwie Powiatowym w Krośnie, 

- wprowadzenie nowego zadania tj. remont kapitalny holu i korytarza na I piętrze w Starostwie 
Powiatowym w Krośnie polegający na zabezpieczeniu Wydziału Komunikacji i Transportu 
zgodnie z wymogami CEPiK. Wartości zadania określona została w kwocie 51.000 zł, 

- wprowadzone zostają zadania realizowane przez szkoły w ramach Programu Kapitał Ludzki na 
wartość ogółem 149. 921 zł. 

Wprowadzone zmiany w planie dochodów i wydatków mają swoje odzwierciedlenie 
w załącznikach do uchwały oraz powodują zmniejszenie deficytu o kwotę 837.000. 

Deficyt po zmianach wynosi 11.029.704 zł. 
Przychody z tytułu kredytów po zmianach wynoszą 11.564.112 zł. 

Dodał, iż zmniejszeniu i zwiększeniu ulegają dochody Powiatu z tytułu pomocy finansowej 
udzielonej przez Gminę Wojaszówka na remonty dróg powiatowych. Dodała. iż na remont drogi 
powiatowej Przybówka - Pietrusza Wola - Bratkówka w miejscowości Rzepnik zmniejszone 
zostają wydatki o kwotę 34.245 zł, a zwiększone na remont tej samej drogi lecz w miejscowości 
Lęki Strzyżowskie o kwotę 50.000 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedstawił pozytywną opinię komisji. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXl/240/09 w sprawie zmian 
w budżecie Powiatu Krośnieńskiego na 2009 roku /za. Nr 6/. 

Punkt 9 d) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej likwidacji 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej -
projekt uchwały przedstawił Wicestarosta. Poinformował o piśmie Prezydenta Miasta Ruda 
Śląska w sprawie likwidacji SPZOZ Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej z siedzibą przy 
ul. Lipa oraz projekcie uchwały Rady Powiatu Krośnieńskiego w przedmiotowej sprawie. Dodał, 
iż proces likwidacji funkcjonującego do tej pory szpitala wymagał opinii odpowiednich jednostek 
(które uzyskał) a także, że w uchwale Rady Miasta Ruda Śląska został zawarty zapis dot. dalszego 
nieprzerwanego świadczenia usług medycznych dla pacjentów. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła pozytywną opinię komisji oraz dodał, iż 
na ostatnim posiedzeniu w dniu 20 maja 2009 roku członkowie komisji wystąpiła z wnioskiem 
o uzupełnienie projektu uchwały o zapis w brzmieniu: „samorząd powiatu krośnieńskiego 
wyraża nadzieję, iż pomimo przekształceń SPZOZ Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej, 
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świadczenia zdrowotne dla mieszkańców z terenu powiatu będą realizowane na 
dotychczasowych zasadach". 

Następnie Wicestarosta zwrócił uwagę, iż wspomniany zapis może zostać zawarty w piśmie 
przewodnim do Prezydenta Miasta Ruda Śląska. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXI/ 241/09 w sprawie wyrażenia 
opinii dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Szpitala Miejskiego w Rudzie Śląskiej /zał. Nr 7/. 

W następnym punkcie 9 e) porządku obrad - podjęcie uchwały w sprawie skargi na działalność 
Starosty Krośnieńskiego - projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Powiatu. Zapoznał 
Radnych z załączonymi dokumentami w przedmiotowej sprawie oraz zaproponował przekazanie 
skargi do załatwienia Staroście Krośnieńskiemu. 

Radni jednomyślnie głosowali za podjęciem uchwały Nr XXXI/ 242/09 w sprawie skargi na 
działalność Starosty Krośnieńskiego /zał. Nr 8/. 

Przewodniczący Rady Powiatu również nadmienił, iż może zostać poproszona o pomoc 
w rozpatrzeniu sprawy Komisja Rewizyjna. 

Przystępując do punktu 1 O porządku obrad - przyjęcie stanowiska w sprawie zmiany aktualnie 
obowiązujących przepisów określających standardy w domach pomocy społecznej oraz zasady 
odpłatności za pobyt mieszkańców - projekt stanowiska przedstawiła Pani Dorota Tomasiewicz -
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Rodziny. Poinformowała o piśmie Rady Powiatu Leżajskiego 
w sprawie Apelu dot. zmiany aktualnie obowiązujących przepisów określających standardy 
w domach pomocy społecznej oraz zasady odpłatności za pobyt mieszkańców /zał. Nr 91. Dodała, 
iż Pani Agnieszka Zygarowicz - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie 
obecna na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Rodziny przedstawiła obecną sytuację DPS-ów 
funkcjonujących na terenie powiatu krośnieńskiego a także nadmieniła, iż OPS dla Dzieci 
w Iwoniczu będzie miał problemy w osiągnięciu wspomnianych standardów. 

Następnie przedstawiła pozytywną opinię komisji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Edward Nowak zwrócił uwagę na brak rozdzielnika do omawianego projektu stanowiska. 

Przewodniczący Rady Powiatu dodał, iż faktycznie nie otrzymaliśmy rozdzielnika będącego 
załącznikiem do pisma Rady Powiatu Leżajskiego oraz, że zwrócimy się z prośbą o jego 
przekazanie. 

Radni jednomyślnie głosowali za przyjęciem stanowiska w sprawie zmiany aktualnie 
obowiązujących przepisów określających standardy w domach pomocy społecznej oraz 
zasady odpłatności za pobyt mieszkańców /zał. Nr 10/. 

W kolejnym 11 punkcie porządku obrad - odpowiedzi na interpelacje i zapytania - głos zabrał 

Dyrektor udzielając następującej odpowiedzi na kwestie poruszone przez Radnego 
Edwarda Nowaka: 
- jeśli chodzi o ustawienie nowych tablic w wymienionych miejscowościach - cały czas to 

zadanie jest realizowane, 
- w kwestii oczyszczenia rowów i poboczy, które zostały zamulone po ostatnich ulewach, również 

zadania te są realizowane w miarę możliwości. gdyż utrudnieniem jest brak większej ilości 

pracowników do wykonywania tego typu prac, a także wspomniał o przetargu na zakup kolejnej 
koparki do tych celów, 
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co do odpowiedniego oznakowania skrzyżowania w Jedliczu powodującego naruszenie 
przepisów ruchu drogowego dodał, iż wszystkie projektu dot. oznakowania dróg opiniuje 
Naczelnik Ruchu Drogowego Policji w Krośnie oraz Wydział Komunikacji i Transportu 
Starostwa Powiatowego w Krośnie, w tym przypadku zostały wyrażone pozytywne opinie. Dodał, 
iż zajmie się przedmiotową kwestią. 

W odpowiedzi na pytanie Radnej Teresy Suskiej co do zebrania poboczy. poinformował, iż 

w niedługim czasie również i to zadanie zostanie zrealizowane. Natomiast jeśli chodzi o zakup 
farby na most - nie widzi problemu oraz dodał. że zleci aby pracownik PZD w Krośnie sprawdził 
ile farby potrzeba zakupić w tym celu. 

Następnie Dyrektor udzielił odpowiedzi na pytanie Przewodniczącego Rady Powiatu w kwestii 
dot. zabezpieczenia dróg powiatowych w trakcie wyścigu kolarskiego. Poinformował, iż 

w planach był odjazd dróg powiatowych i sporządzenie raportu ze zniszczeń spowodowanych 
ostatnimi ulewami oraz przedstawienie go Wojewodzie Podkarpackiemu. DodaL iż do czasu 
wyścigu problemy występujące na drogach, którymi na odbyć się wspomniany wyścig, zostaną 
usunięte. 

Nawiązał także do kwestii oznakowania dróg powiatowych przy Zamku w Odrzykoniu oraz 
dodał, iż wystosowane pisma do Wójta Gminy Korczyna zawierało prośbę o zwrócenie się do 
władającego tego obiektu. 

Pan Jan Białas z kolei podjął temat źle wykonanego oznakowania dróg wojewódzkich, oraz 
ustawionych znaków mylnie informujących o dojeździe do Odrzykonia. a także wspomniał 
o prowadzonym Punkcie Informacji Turystycznej. 

Dyrektor dodał, iż należy zdać sobie sprawę, z tego że oznakowanie wszystkich dróg jest bardzo 
kosztowne. 

Następnie Pan Edward Nowak zaproponował zorganizowanie spotkania z przedstawicielami 
jednostek odpowiedzialnymi za kwestie zw. z organizacją ruchu drogowego i rozstrzygnąć 
kwestię źle oznakowanego skrzyżowania w miejscowości Jedlicze. o którym była mowa 
wcześniej. 

Dyrektor nawiązał do artykułu prasowego dot. kwestii źle oznakowanego skrzyżowania 

w miejscowości Jedlicze. 

Przewodniczący Rady Powiatu oddał głos Panu Tadeuszowi Majchrowiczowi - Radnemu 
Sejmiku Województwa Podkarpackiego, który podjął się złożenia wyjaśnień - jak to Sejmik 
Województwa Podkarpackiego w dniu 22 czerwca 2009 roku cytuję: „partyjnie podzielił środki 
finansowe na drogi". Sprowokowany rozmową ze Starostą Krośnieńskim przeprowadzoną po 
posiedzeniu Sejmiku, po której cytuję: „poczułem się jak zbity pies". Wyjaśnił. że w budżecie 
Województwa Podkarpackiego pozostały wolne środki z poprzedniego roku w kwocie ok. 7 mln 
zł do wykorzystania oraz, że Marszałek Województwa Podkarpackiego oczekiwał na propozycję 
Radnych w sprawie przeznaczenia w/w środków. Dodał, iż można było podnieść wysokość diet 
Radnych Sejmiku Województwa (wg postulatu jednego z Radnych z Krosna). jednakże decyzja 
była oczywiście inna - są to środki pozostałe z przeznaczenia na infrastrukturę drogową więc 
należy je przekazać na ten właśnie cel - decyzja Klubu PiS. Nie było specjalnego naboru, 
ponieważ od stycznia br. do Województwa Podkarpackiego napływały wnioski z gmin 
i powiatów szczególnie, z tych których wnioski nie uwzględniono w programie RPO. Wybrano 29 
jednostek samorządu terytorialnego, wśród nich znalazła się Gmina Miejsce Piastowe, z której 
Pan Majchrowicz jest Radnym. Droga wybrana w Gminie Miejsce Piastowe to odcinek 474 m -
bardzo strategiczny dla gminy Gest to droga dojazdowa do Zespołu Szkół. Gimnazjum, 
Michalickiego Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych. Boiska Sportowego .. Orlik"" oraz innych 11 
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podmiotów prowadzących działalność gospodarczą, dojazd do 5 ha terenów inwestycyjnych itd). 

W ocenie strategicznej zespołu ekspertów programu ROP droga ta otrzymała 3 punkty na 

maksymalnych 1 O punktów. Gdyby otrzymała 6 punktów - to wniosek ten przeszedłby do 

kolejnego etapu oceny przez Zarząd Województwa Podkarpackiego. Gmina Miejsce Piastowe nie 

otrzymała również dofinansowania z tzw. ,.schetynówki". Następnie gmina podjęła decyzję 

o realizacji tego zadania z własnych środków. Obecnie jest rozstrzygnięty przetarg na kwotę 

1 mln 126 tys. zł. Nadarzyła się okazja żeby pomóc gminie w pozyskaniu środków na realizację 

przedmiotowego zadania. Dotację otrzymało również 28 innych gmin i powiatów. Radny dodał, 

iż może udostępnić wykaz, który będzie dowodem na to. że trudno w tych gminach czy powiatach 

samych „pisowców" się doszukać. Wspomniał również, iż na posiedzeniu Komisji Budżetu 

Sejmiku Województwa Podkarpackiego - Radny Sławomir Cynkar złożył wniosek o dopisanie 

drogi powiatowej łączącej powiat ropczycko - sędziszowski ze strzyżowskim powiatem do 

wspomnianej listy, nie kryjąc, że droga ta nie została uwzględniona "" „schetynówkach" ze 

względu na przynależność partyjną tamtejszego Starosty. W podobnej sytuacji znalazł się Radny 

z PSL-u (kwestia dot. drogi w Gminie Gać - która nie została również uwzględniona 

w „schetynówkach" m.in. ze względu na to, iż Radny głosował za udzieleniem absolutorium dla 

Zarządu Województwa Podkarpackiego). 
Radny Tadeusz Majchrowicz stwierdził, iż nieprawdą jest, że pieniądze zostały podzielone wg 

klucza partyjnego. 

Następnie nawiązał do rozmowy ze Starostą Krośnieńskim Janem Juszczakiem oraz dodał, iż 

wzburzenie Starosty pewnie wzbudził fakt, że na tej liście nie znalazł się powiat krośnieński. 

W trakcie posiedzenia Klubu, Radny Tadeusz Majchrowicz dzwonił do Starosty z zapytaniem czy 

Powiat zgłosił jakiś wniosek, Starosta nie umiał odpowiedzieć. później poinformował, iż chodzi 

o parking przy Samodzielnym Publicznym Pogotowiu Ratunkowym w Krośnie i przy 

powstającym Hospicjum. Radny nadmienił, iż zgłosił ten temat na posiedzeniu Klubu, jednakże 

ustalono, że niewykorzystane pieniądze zostaną przekazane na infrastrukturę drogową. Dodał, iż 

po fakcie dowiedział się, że to była obietnica Radnego Sejmiku Województwa Podkarpackiego 

Józefa Szajny, który na Radzie Społecznej SPPR w Krośnie zadeklarował, iż cytuję: „załatwi te 

pieniądze". Ostatecznie dotacja na zadanie dot. budowy parkingu nie została przyznana. 

Podjął również kwestię krytyki podziału środków finansowych przez Pana Miklicza, jak również 

przez Radnego Sejmiku Józefa Szajnę, który uznał, że te pieniądze zostały cytuję: .,tak podzielone 

pod stołem jak i pieniądze na straże pożarne·'. Radny Tadeusz Majchrowicz wyjaśnił, iż na 

początku br. została podjęta uchwała Sejmiku wspierająca OSP w kwocie ok. I mln 500 tys. zł. 

Kwotą tą została wsparta duża liczba samorządów. Dodał, iż to, że ktoś to krytykuje to ma do 

tego prawo, jednakże jego oburzenie wywołał fakt. iż Radny Józef Szajna cytuję: .,odtrąbił wielki 

sukces Radnego Janusza Koniecznego i swój w Rzepniku na imprezie OSP" na którą Pan Tadeusz 

Majchrowicz nie został zaproszony. Nadmienił również, że dowiedział się. że tam właśnie Pan 

Józef Szajna świętował swój sukces dot. dofinansowanie OSP. Następnie Radny Tadeusz 

Majchrowicz poinformował, iż na posiedzeniu Sejmiku Województwa Podkarpackiego zwrócił 

się do Radnego Józefa Szajny aby nie wykorzystywał uchwał sejmiku wg swoich potrzeb. Jeśli na 

imprezie mówi jaki to jest wielki sukces że straże pożarne dostały środki finansowe to 

krytykowanie teraz tego jest nie w porządku. Dodał. iż ustosunkuje się do tych kwestii po 

sporządzeniu protokołu z sesji Sejmiku, kiedy będzie wiadomo kto co mówił. 
Na zakończenie nadmienił, iż jeśli gmina czy powiat zwraca się z jakąś sprawą i on o tym jest 

poinformowany, zawsze stara się pomóc. W kwestii parkingu nie posiadał takich informacji, 

dowiedział się o tej sprawie po fakcie, jak również o tym. że to była obietnica Pana Józefa 

Szajny. 

Następnie Pan Tomasz Sieniawski powrócił do kwestii drogi w Miejscu Piastowym, na którą 

gmina otrzymała dofinansowanie z Sejmiku Województwa Podkarpackiego. Nadmienił, iż stan 

wspomnianej drogi był fatalny oraz złożył podziękowania na ręce Pana Tadeusza Majchrowicza 

za zajęcie się przedmiotową sprawą. 
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Pan Dyrektor zwrócił się do Radnego Tadeusza Majchrowicza słowami cytuję: ,,mało jest 
powiedziane, że Pan się tak czuł, bo powinien się Pan czuć jeszcze gorzej za tę decyzję". 

Przeprosił za swoje słowa oraz dodał, iż Gmina Miejsce Piastowe to nie Powiat. Pan Tadeusz 
Majchrowicz jest reprezentantem Powiatu w Sejmiku. Mógł pomyśleć również o innych gminach 
- jako przykład podał miejscowość Lubatowa. Podkreślił, że Pan Tadeusz Majchrowicz 
reprezentuje cały Powiat w Sejmiku i jego zadaniem jest dbanie o interesy również innych gmin, 
ze szczególnym uwzględnieniem gminy Iwonicz - Zdrój, która nie otrzymała żadnych środków 
zewnętrznych na infrastrukturę drogową ani z RPO. ani z tzw .. ,schetynówki". a zwracali się tylko 
o 100 tys. zł. Dodał, iż na wspomniane zadanie Gmina Miejsce Piastowe miała zabezpieczone 
środki w budżecie, gdyż sprawa była już po przetargu. Mówił Pan (zwrócił się do Radnego 
Tadeusza Majchrowicza) cytuję: „że dopiero 22 - giego podjęto decyzję o przydzielaniu środków 
na ten cel, a tam już trwała inwestycja". 
Powiat wystąpił z prośbą o wsparcie zadania dot. budowy parkingu przy SPPR w Krośnie 
i zarazem przy Hospicjum - to jest zadanie ponad-powiatowe w kwocie ok. 200 tys. zł. Na drogi 
Powiat również nie otrzymał dofinansowania. Dodał. iż najbardziej boli go to. że pomocy nie 
otrzymała Gmina Iwonicz - Zdrój, gdzie droga została zniszczona przez przedłużającą się 

inwestycję na osuwisku w Lubatowej. 
Na zakończenie swojej wypowiedzi zwrócił się jeszcze raz do Radnego Tadeusza Majchrowicza 
mówiąc cytuję: „trzeba myśleć również o innych gminach bo Gmina Miejsce Piastowe me 
wybierze Pana do Sejmiku. Wszystko Pan wziąłeś do swojej gminy. Tak się nie robi''. 

Następnie głos zabrał Pan Edward Nowak informując, iż zawsze trzymał się zasady, żeby do 
samorządów polityka nie wkroczyła. Nieszczęściem jest jeśli przyjaciele do dwóch różnych partii 
należą. Przyjaźń wtedy ginie. Mamy w Sejmiku trzech Radnych z Powiatu i każdy w inną stronę 
ciągnie. Tak nie powinno być. To jest „politykierstwo''. Zostaliście przez nas wybrani 
i powinniście nasze interesy reprezentować. 
N a wiązał do artykułu w „Podkarpaciu" dot. mapy podziału środków ( 400 tys. zł. - Krosno). 
Dodał, iż był pewien, że środki te zostaną rozdzielone uczciwie, jak później się okazało - Starosta 
nic o tej sprawie nie wiedział. Po kolejnym artykule w .,Nowinach", w którym kwestia ta została 
opisana w taki sposób, iż można było wywnioskować, że cytuję: „gdzie działacz - tam środki". 
Dalej podjął wątek strażacki. Poinformował, iż jest Wiceprezesem Powiatowego Zarządu Straży 
Pożarnych w Krośnie. dba o morale, o młodzież, o współpracę. W pierwszej kadencji był duży 
dystans między władzami Powiatu a Zarządem Powiatowym OSP. Dzisiaj możemy powiedzieć, 
że nie ma dystansu, jest współpraca. Na jednym z posiedzeń Zarządu OSP wyjaśnił kwestię 
zapraszania na każde spotkanie strażackie władz Powiatu, gdyż jednostki OSP w dużej mierze 
uzależnione są od Zarządu Powiatu. Nawiązał do zorganizowanego spotkania strażackiego 

w Rzepniku - jubileusz strażacki - oraz dodał, iż cytuję: ,.sam postawiłem butelkę wódki po 
uroczystości bo zostałem odznaczony najwyższym odznaczeniem strażacki. taki zwyczaj jest 
w gościnie polskiej, że jak jest wesele to spróbujcie je zrobić bez alkoholu. ale czy to był powód 
aby na Sejmiku podkreślać że tam się piło. Jestem prawie 100% abstynentem a sam postawiłem 
wódkę, choć nie piłem ... ". Dodał, iż na spotkaniach strażackich cytuję: „niejednokrotnie 
spotykaliśmy się nawet z Marszałkiem i symbolicznie kielicha wypiliśmy". 
Na najbliższym posiedzeniu Zarządu OSP poczyni starania do rozwiązania powstałego problemu, 
jednakże zaczeka aż będzie sporządzony protokół z sesji Sejmiku dot. wypowiedzi Radnego 
Tadeusza Majchrowicza oraz Józefa Szajny. 

Następnie Pan Tadeusz Majchrowicz stwierdził. iż najwygodniej byłoby nie uczestniczyć 

w sesjach Rady Powiatu Krośnieńskiego, czego nie praktykuje. gdyż w miarę możliwości stara się 
być obecny oraz nawiązał do braku zaproszenia na wspomniane spotkanie OSP w Rzepniku. 
Dodał, iż nic innego nie miał na myśli mówiąc cokolwiek o tej imprezie w Rzepniku. poza tym, 
że oczywiście wielkim nietaktem było ze strony Prezesa Zarządu Oddziału Powiatowego ZOSP 
RP w Krośnie dh Jana Kilara, że go nie zaprosił, a 2- eh innych Radnych Sejmiku zaprosił i to on 
okazał się politykierem. Dodał, iż po to organizuje się takie imprezy strażackie żeby właśnie 
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odbywały się na luzie oraz, że sprawa ta została przekazana jako wyrwana z kontekstu. Dlatego 
tez z wyjaśnieniami zaczeka do czasu przyjęcia protokołu z Sejmiku. Wspomniał również, że 
cytuję: „tu mam wielkie pretensje do Prezesa Zarządu Powiatowego Kilara, że potraktował 

partyjnie tą imprezę i nie zaprosił Radnego który nie jest związany ani z PSL ani SLD. Jeśli 
chodzi o politykierstwo - już wybory do samorządu powiatowego są wyborami partyjnymi, im 
wyższy szczebel tym upartyjnienie jest większe''. Nadmienił także, że sporów politycznych nie da 
się uniknąć, jednakże chciałby aby odbywały się one na odpowiednim poziomie. Wspomniał 
również o atakach na jego osobę przez Radnych Sejmiku Województwa Podkarpackiego, jako 
przykład podał sytuację uciekania Radnych z sali obrad w celu zerwania qworum aby nie został 
zaprzysiężony itp. Dodał także, że jest wręcz tępiony nie wiadomo dlaczego. Stwierdził cytuję: 
„nie jestem niemową i muszę się w jakich sposób bronić''. 

Odniósł się do wypowiedzi Dyrektora w kwestii wniosku Gminy Iwonicz - Zdrój w kwocie 
100 tys. zł oraz dodał, iż dowiedział się o tej kwestii właśnie w obecnej chwili (od Dyrektora). 
Poprosił również aby pisma w sprawach dot. Powiatu były kierowane do wiadomości również 
pod jego adresem. Powrócił do Gminy Miejsce Piastowe oraz dodał, iż wspomnianą drogę gmina 
planowała remontować z zaciągniętego na ten cel kredytu a także, że w ogóle nie rozumie od 
pewnego momentu oburzenia kiedy to wszystkie inwestycje czy prawie wszystkie na terenie 
gminy na drogach powiatowych ~ą robione przy współpracy z gminą - np. droga relacji Rogi -
Iwonicz (zatoczka autobusowa, chodniki i inne). Trzeba cytuję: „jakoś jedną miara to dzielić. Jeśli 
są gdzieś zaniedbania, ja mówiłem 26 stycznia na Sejmiku, że my się bijemy o „Orliki" a nie 
będzie jak do „Orlika" dojechać i to jest wstyd .. .'', „jeśli już poddany jestem takiej krytyce to 
przy pierwszym rozdaniu „Orlików" w powiecie krośnieńskim zostały zlokalizowane 4, suchej 
nitki kolega z PO z Sanoka na mnie nie zostawił, a teraz piąty znowu w Iwoniczu. Nie jest łatwo 
w grupie 33 Radnych reprezentujących różne partie polityczne, żeby 18 osób ładnie 

przegłosowało". Wrócił do mierzenia równą miarą cytuję: „nie domagam się podziękowań za to, 
że „Orlik" jest, ale jeśli już jesteśmy przy Iwoniczu to tu ze smutkiem powiem. że o otwarciu 
„Orlika" dowiedziałem się w Gminie Dydnia. w czasie otwarcia „Orlika" od Wójta Gminy Pana 
Jerzego Adamskiego, jeżeli tak będziemy współpracować to coś jest nie w porządku". 
Następnie nawiązując do słów Pana Edwarda Nowaka stwierdził, iż jeżeli w naszych działaniach 
więcej będzie rozsądku i zastanowienia co jest ważniejsze w danym momencie, to dalej 
zajedziemy, bo co znaczy cytuję: „że tu nie było zasad? a co z tego ze w „schetynówkach" były 
zasady, jak i tak wiadomo kto wygra, więc nie zasłaniajmy się procedurami. innymi rzeczami, 
kiedy wiemy że głosowali jak chcieli i wybrali kogo trzeba". 
Na zakończenie wypowiedzi dodał, iż nie unika krytyki i spotkań, bo gdyby tak było to nie 
pojawiałby się na sesji Powiatu, a skoro bierze w nich udział to znaczy ze chce prosto 
w oczy popatrzeć. Nawet jeśli popełnił błąd czy przeholował w danym momencie. to stać go na 
słowo - przepraszam. 

Realizując punkt 12 porządku obrad - wolne wnioski i zapytania - w punkcie tym głos zabrał 
Wicestarosta. Nawiązał do wcześniejszych wystąpień, dodał, iż u Nas w Powiecie i na forum 
Rady Powiatu panuje taki zwyczaj, że o nieobecnych nie mówimy, nieobecnych nie atakujemy, 
a kiedy chcemy im powiedzieć coś cierpkiego - czekamy kiedy będą obecni. Dlatego też jest mi 
bardzo smutno że osoba nieobecnego Starosty Krośnieńskiego Jana Juszczaka co najmniej trzy 
razy została przedstawiona w negatywnym kontekście. Ktoś kto nie zna Pana Starosty słuchając 
wypowiedzi Radnego Tadeusza Majchrowicza, mógłby odnieść wrażenie że Pan Starosta jest 
ignorantem, nie wie co dzieje się w Powiecie a także na linii Krosno - Rzeszów, a to byłaby nie 
prawdą. Jestem przekonany że Pan Starosta w tym czasie zabiega o szeroko rozumiane interesy 
Powiatu. Osoba Starosty, która była kilkakrotnie wywołana jest już wśród nas i na pewno będzie 
miał możliwość jeśli zechce wypowiedzenia się. 

Następnie przedstawił informację o sytuacji powodziowej na terenie powiatu krośnieńskiego 
z dnia 28 czerwca 2009 roku /zał. Nr 11/. Słowa podziękowania skierował na ręce Pani Teresy 
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. 
Kuźniar - Naczelnika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych za sprawną organizację dyżurów 
Zespołu Zarządzania Kryzysowego w ostatnich dniach. 

Na obrady XXXI Sesji Rady Powiatu Krośnieńskiego przybył Starosta. 

Pani Teresa Suska nawiązała do mających powstać zbiorników wodnych na rzece Chlebianka 
oraz przedstawiła relację z powodzi w miejscowości Chlebna. 

Następnie Starosta usprawiedliwił swoją nieobecność w obradach XXXI Sesji Rady Powiatu 
Krośnieńskiego spotkaniem z Marszałkiem Województwa Podkarpackiego w sprawach ważnych 
dla powiatu krośnieńskiego, które będą przedmiotem obrad Sejmiku Województwa 
Podkarpackiego w dniu 30 czerwca 2009 roku. Poinformował, iż ze względu na dotychczasową 
nieobecność na sesji pozwoli sobie odsłuchać nagranie z obrad oraz. jeśli zaistnieje potrzeba 
odniesie się do kwestii dot. jego osoby oraz spraw zw. z Powiatem. Nawiązał do powodzi, która 
dotknęła Podkarpacie w ostatnich dniach oraz podjął temat zaangażowania strażaków w pomoc 
udzieloną mieszkańcom powiatu. Odpowiadając na pytanie Radnej Teresy Suskiej w kwestii 
zbiorników na rzece Chlebiance poinformował, iż zostanie złożony wniosek o zniwelowanie 
zagłębienia na drodze, natomiast co to zbiorników niestety Powiat nie jest zarządcą rzeki ani 
dysponentem jej gruntów, dlatego tez nie może podjąć się wykonania samodzielnie tego zadania, 
może natomiast włączyć się w jego realizację. 

Na zakończenie Przewodniczący Rady Powiatu przypomniał wszystkich zgromadzonym 
o wyścigu kolarskim „Solidarność i Olimpijczycy" oraz o konkursie .. o Puchar Starosty 
Krośnieńskiego", a następnie o godzinie 13.30 zamknął obrady XXXI Sesji Rady Powiatu 
Krośnieńskiego. 

Protok~~: 
Sylwia\Jziel 
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